
 

 
 
 

HØRINGSSVAR MATERIALEPENGE 
- til beslutning på fællesrådsmødet den 3. april 2025 
_________________________________________________________________________________ 
 

Forslag: 
- Materialepengene sættes til 50 € årligt uanset årgang. 
- De opkræves fra centralt hold med mulighed for at sætte dem til automatisk betaling. 
- Familier med behov for at fordele betalingen over flere måneder (fx hvis de har flere børn i 
   vore institutioner eller har særligt mange udgifter i bestemte måneder) får mulighed for at  
   gøre det gennem en tydelig information om denne mulighed. 
- Der informeres samtidigt om muligheden for at hente støtte til materialepengene     
   (Schulbedarf) ved offentlige myndigheder, hvis man opfylder betingelser for ”Bildung   
   und Teilhabe”. 

 
 

 Opbakning til forslaget Ingen opbakning til forslaget 

A. P. Møller Skolen o Ingen mulighed for at drøfte i 
SAR/ledelsesgruppen. Rektors 
holdning: 
En forhøjelse af materialepenge 
har jeg ingen indvendinger 
imod, men der bør være en 
pulje til familier, som ikke kan 
afse pengene – og ikke kun en 
henvisning til det offentlige 
systems understøttelse. 

 

Askfelt Danske Skole o Giver god mening og bakker op. 
o Central opkrævning giver også 

god mening.  

 



 

o Vigtigt at kunne fordele 
betalingen, da stigningen trods 
alt procentuelt er temmelig høj. 

o Vigtig med præcis information 
ang. støttemuligheder. 

Bredsted Danske Skole o SR godkender samtlige forslag  

Cornelius Hansen-Skolen o Justeringen er rimelig.  
o Positiv, at opkrævningen 

håndteres centralt. 

 

Duborg-Skolen o 50,- € er ikke for meget. Fuld 
opbakning. 

 

Ejderskolen o Bakker op. Dog er SR 
uforstående over for, at 
stigningen ikke er højere, da 
Schulbedarfszuschuss er på 195 
euro pr. år i SH. 

 

Gottorp-Skolen o SAR er helt enig med Styrelsens 
forslag om at forhøje 
materialepengene til 50,- euro. 

o Godt at det opkræves fra 
centralt hold, selvom lederen i 
enkelte tilfælde kommer på 
arbejde mhp restancebetaling 

o Fint, at man kan tilbyde 
fordeling af betalingen over 
flere måneder 

 

Gustav Johannsen-Skolen o SR tager det udsendte forslag til 
efterretning 

o Central opkrævning ses som et 
plus 

 

Hans Helgesen-Skolen o Vi støtter principielt en justering 
af materialepengene.  

o Den centrale opkrævning og 
muligheden for automatisk 

 



 

betaling vurderes som en 
administrativ forenkling. 

o Muligheden for 
afdragsordninger støttes.  

o Vigtigt at oplyse om muligheden 
for støtte. 

Hanved Danske Skole o SAR støtter alle forslag.  

Harreslev-Kobbermølle Danske Skole o SR understøtter forslaget om at 
forhøje materialepengene 

o Ligeledes, at pengene opkræves 
centralt med mulighed for at 
fordele betalingen hen over 
året. 

o Vigtig med informationer om 
støtte ved offentlige 
myndigheder 

 

Hatlund-Langballe Danske Skole o Enstemmigt bakker SR op om 
forslaget at forhøje 
materialepengene til 50 € 

 

Hiort Lorenzen-Skolen o SR støtter forslaget om 
forhøjelse af materialepengene 

o God løsning, at opkrævningen 
sker centralt 

o Vigtigt, at familierne informeres 
grundigt om muligheden for 
økonomisk støtte samt får 
mulighed for at afdrage beløbet 
over en aftalt periode. 

Er forundret over, at engangsbøger 
er inkluderet, da beløbet i så fald 
burde være væsentlig højere 

Husby Danske Skole Generelt god ide, men måske lave 
en søskende-ordning 
Spørgsmål, om det er ”fair”, når 
man kræver det samme beløb for 
1.-3. kl. end de andre klasser, da de 

 



 

ikke arbejder med digitale medier 
osv. 
Måske også tænke over, at det ikke 
er skolens ”ansvar”, men at lægge 
det centralt i forvaltningen 

Husum Danske Skole o Positivt, at opkrævningen 
fremover skal ske centralt. 

o Den foreslåede stigning er for 
kraftig. Foreslår, at forhøjelsen 
gennemføres gradvist. 

Jaruplund Danske Skole  o Forhøjelsen er for drastisk og 
der ønskes en trinvis forhøjelse 
af beløbet indtil målet på 50 € 
er nået. Hvis der skulle være et 
flertal for en forhøjelse på hele 
beløbet er vores forslag, at 
betalingen generelt skulle 
opkræves ad to omgange, en i 
foråret og en i efteråret.  

o Vi bifalder ordningen med at 
kunne fordele betalingerne 
over flere måneder for de 
familier, der skulle have dette 
behov. 

Jens Jessen-Skolen o Positiv holdning til en forhøjelse 
til 50 €. Ønske om, at der 
arbejdes hen imod en gradvis 
stigning af materialepengene, 
således at beløbet på sigt når op 
på 75 €. Det vil sikre, at der er 
tilstrækkelige resurser til 
materialer.  

o Positiv med opkrævning fra 
centralt hold 

 

Jernved Danske Skole o Enstemmig opbakning fra SR  



 

Jes Kruse-Skolen o Alle SAR-medlemmer stemmer 
for at hæve materialepengene 
til 50,- euro og den tilhørende 
procedure. 

 

Jørgensby-Skolen o SR har drøftet forslagene og har 
ingen indvendinger 

 

Kaj Munk-Skolen   

Ladelund Ungdomsskole o SR har efter kort drøftelse 
godkendt udspillet og bakker 
op. 

 

Lyksborg Danske Skole   

Læk Danske Skole o SR støtter op om forhøjelsen, 
men skolens udgifter er meget 
højere end det, der kommer ind 
i materialepenge også selvom 
det forhøjes til 50,- euro. 

o Centralopkrævning: Skal betyde, 
at der fra centralt hold også 
rykkes og er dem, der kontakter 
forældrene. Skolens ledelse og 
kontor bør ikke stå for 
opkrævningen/rykkere. 

o Ville være fint med et 
depositum på 50,- euro for 
skolebøger, som bliver 
opkrævet centralt. Man får sit 
depositum igen, når man 
afleverer alle bøger i ok stand. 

 

Medelby Danske Skole   

Nibøl Danske Skole o SAR bakker op om Styrelsens 
forslag om at forhøje 
materialepengene. 

 

Oksevejens Skole o SR har ingen indvendinger.  



 

Risum Skole/Risem Schölj o En forhøjelse er legitimt, dog er 
en stigning på 100% meget, 
netop for forældre, der ikke kan 
gøre krav på ”Bildung und 
Teilhabe”. Vigtigt, at det tydeligt 
bliver formuleret og synliggjort, 
hvordan man kan hente hjælp. 

o Der ønskes en transparent 
opstilling, hvordan de 
indsamlede materialepenge 
fordeles, da der i sparetider 
kunne opstå mistanke om, at 
pengene bruges til andre 
formål. 

 

Satrup Danske Skole o Det er på tide med en 
forhøjelse, men samtidig en 
kæmpe forhøjelse, som kan 
blive svært for nogle familier 
især, når der er søskendebørn. 

o God ide med central 
opkrævning. 

o Mulig for afdragsordning er fint, 
dog skal der ingen særlige 
information ud om dette, da der 
er risiko for, at det kommer til 
at blive misbrugt. I stedet må 
man henvende sig til 
skolelederen, som så vurderer 
nødvendighed og herefter 
kontakter Skoleforeningen 

o Vigtig med en information om, 
hvem der har krav på støtte fra 
det offentlige 

o Ikke retfærdigt med 50 € for 
alle årgange. Forslag, at alle 
betaler 25 € euro mere ud fra 
det beløb de betaler nu. Ellers 
bliver det for nogle årgange 
forhøjet med 25 € og andre kan 
nøjes med mindre 

Skovlund-Valsbøl Danske Skole o 50 € er ok.   



 

o Fint at kunne dele beløbet op. 
Hvis der opkræves fra centralt 
hold, så skal der laves en venlig 
rykker og lederne kunne 
kontaktes for at hjælpe med at 
minde om at få betalt. 

o Vigtigt, at der informeres om 
muligheden for støtte.  

Store Vi-Vanderup Danske Skole o Bakker op på alle punkter. 
o Central opkrævning ser SAR 

meget positiv. 

 

Sønder Brarup Danske Skole  o SAR anerkender fuldt ud, at der 
er behov for en pristilpasning. 
Det i høringsrunden forslåede 
beløb er en fordobling af det 
hidtidige beløb på 1.-4. 
klassetrin og alle elever i 
læringsgrupper og en 
procentmæssig stor stigning for 
de resterende elever. 

o Skolens forældre er, som alle 
andre forældre, ramt af 
prisstigninger overalt i 
samfundet. SAR anbefaler 
derfor, at en tilpasning skal ske 
gradvis op til de foreslåede 50,- 
euro. 

Sørup Danske Skole o Fra de forældre, som har meldt 
tilbage ang. forhøjelsen, er alle 
indforstået 

 

Treja Danske Skole   

Trene-Skolen o SR kan godt se nødvendigheden 
i at hæve materialepengene og 
støtter op omkring det. Ser dog 

 



 

en bekymring, at denne stigning 
potentielt kan være den første 
af flere, hvis Skoleforeningens 
økonomiske situation forbliver 
presset. En forhøjelse kan virke 
overkommelig isoleret set, men 
den kommer i en tid, hvor 
leveomkostningerne generelt 
siger markant. Dette rammer 
især familier med flere børn. 

o Fint med muligheder for 
afdragsordning. Vigtigt, at alle 
forældre får tydelig information 
herom. 

o For at sikre større forståelse fra 
forældrene ville det være en 
god ide at give dem en mere 
detaljeret oversigt over, 
hvordan materialepengene 
anvendes. 

Uffe-Skolen o Bakker op om, at 
materialepengene sættes til 50 
€, uanset årgang 

 

Sild Danske Skole o 50,- € uanset hvilken årgang er 
absolut ok og passende. 

 

Vestermølle Danske Skole o SR er enige om, at beløbet er 
mere end rimeligt   

o God ide med en central 
opkrævning. 

 

Vimmersbøl Danske Skole o Der er opbakning i forhold til de 
udmeldte forslag 

 

Vyk Danske Skole   

 


